



# NB MEDIA CO-OP

## ANNUAL REPORT 2022-2023

### TOP STORIES

- **Most read news story:** 'Someone's going to die': Ambulance NB stops dispatching local first responders, citizens and firefighters fear consequences by Erica Butler/CHMA (April 6, 2023)
- **Most read commentary:** Past time to stop platforming the Fraser Institute. Canada can afford public health care. By Tracy Glynn and Aditya Rao (Aug 15, 2022)
- Our **website** had an average of 17,226 unique visitors per month, and a monthly average of 37,516 visits. We have 3,180 followers on **Twitter** (+107) and 4,949 on **Facebook** (+118).
- We published **over 285 articles** from August 2022 through July 2023.
- Our **broadsheet print publication** was distributed across the province every two months (1,500 copies) and we made it a bilingual publication. Shout out to Judy Burwell & Simon Leibovitch for coordinating distribution of **The Brief / En bref!**



### THANKS TO OUR MEMBERS & DONORS!

- We asked, and you answered! A significant increase in **sustaining monthly donors** from 41 in July 2022 to 88 in April 2023 for a total of \$1036 / month allowed us to meet our goal for membership month in March 2023.
- **Congratulations to our membership month prize winners:** Judith Weiss, David Beaudin, Michael Nason, and Samuel LeBlanc! We hope you are enjoying your books by NB authors.
- **We couldn't do it without the generous support of labour unions!** Thanks to CUPE NB, NBU, NB Nurses Union, CUPE L. 508, CUPW L. 54 & 57 & 78 & 99 & 1840, UFCW Easter Provinces Council, MAFA, AUNBT, UNIFOR L. 506 & 4504, and the UNB Faculty of Arts.

### HIGHLIGHTS

- Doubled the hours worked by the **staff Manager** (20hrs/wk). Many thanks to David G. Koch for his substantial contributions in this role!
- Continued to receive funding from the Local Journalism Initiative (LJI) for a full-time **video journalist**. We welcome David G. K. as he transitions into this new role!
- Awarded the 2022 **Brian Beaton Journalism Prize** to Amy Floyd for her article on the Wabanaki Forest. Congrats Amy!
- Produced new episodes of the **NB debrief**, a political talk show with CHCO-TV.
- Co-published a **book with CUPE NB** that vividly documents the historic 2021 strike in New Brunswick.
- **Video publisher** of the Tertulia Fredericton Series & Environmental Praxis Lecture Series
- Expanded our social media presence via **Instagram:** @nbmediacoop\_coopmedianb (227 followers). Thanks to Nadine Laviolette for this!
- Registered as a member with the **Canadian Associate of Labour Media** and presented a workshop on interview skills at their AGM
- Display booth at the **NBFL Convention** in May
- Gained access to **government media conferences**
- Hired a **bookkeeper** to improve our financial responsibilities and reporting
- Allocated \$1,000 to pay writers \$100 per **French language article** to encourage submissions in French
- Partnering with the **Madhu Verma Migrant Justice Centre** to produce a forthcoming documentary on migrant worker housing in NB
- Collaborating on an important new **SSHRC project** called "Contesting Energy Discourses through Action Research" (CEDAR).
- Committed **in-kind support** to the 'Ukraine: Race, Class and Nation' research project with Dr. R. Bejan, & the May 2024 symposium, 'Reproductive Health Care in the Maritimes,' that will share findings on abortion research



Visit: [nbmediacoop.org](http://nbmediacoop.org) / Contact: [info@nbmediacoop.org](mailto:info@nbmediacoop.org)



# COOP MÉDIA NB

## RAPPORT ANNUEL 2022-2023

### À LA UNE

- **L'article le plus lu** : « 'Quelqu'un va mourir' : Ambulance NB cesse d'envoyer les premiers intervenants locaux, les citoyens et les pompiers craignent les conséquences » d'Erica Butler/CHMA (le 6 avril 2023)
- **Le commentaire le plus lu** : « Il est grand temps d'arrêter de donner une plate-forme à l'Institut Fraser. Le Canada a les moyens de se doter d'un système de santé publi » de Tracy Glynn et Aditya Rao (le 15 août 2022)
- Notre **site web** a reçu en moyenne 17 226 visiteurs uniques par mois et une moyenne de 37 516 visites mensuelle. Nous avons 3 180 abonné.e.s sur **Twitter** (+107) et 4 949 sur **Facebook** (+118).
- Nous avons publié **plus de 285 articles** d'août 2022 à juillet 2023.
- Nous avons distribué notre **publication imprimée The Brief / En bref** dans toute la province tous les 2 mois (1 500 exemplaires) et en avons fait une publication bilingue. Bravo à Judy Burwell et Simone Leibovitch d'en avoir coordonné la distribution !



### MERCI À NOS MEMBRES ET DONATEURS!

- Nous vous l'avons demandé et vous avez répondu à notre appel! Les **donateurs mensuels** de soutien ont augmenté de 41 en juillet 2022 à 88 en avril 2023. Ça fait un total de 1036 \$ par mois ! Ça nous a permis d'atteindre notre objectif pour le mois de l'adhésion en mars 2023.
- **Félicitations aux gagnants des prix du mois de l'adhésion** : Judith Weiss, David Beaudin, Michael Nason et Samuel LeBlanc ! Nous espérons que vous appréciez les livres des auteurs du N.-B.
- **Nous ne pourrions pas tout faire sans l'appui généreux des syndicats !** Merci au SCFP NB, au Syndicat des infirmières et infirmiers du Nouveau-Brunswick, au SCFP L. 508, au STTP L. 54 & 57 & 78 & 99 & 1840, au Conseil des provinces de l'Est des TUAC, à la MAFA, à AUNBT, à UNIFOR L. 506 & 4504, et à la Faculté des arts de UNB.

### MOMENTS FORTS

- On a doublé les heures travaillées par le **gestionnaire du personnel** (20h/semaine). Un grand merci à David G. Koch pour ses importantes contributions dans ce rôle !
- On continue à recevoir un financement pour un **journaliste vidéo** à temps plein de la part de l'initiative pour le journalisme local. Bienvenue à David G. K. dans son nouveau rôle !
- Amy Floyd a gagné le **prix du journalisme Brian Beaton 2022** pour son article sur la forêt des Abénakis. Félicitations!
- Nous avons produit de nouveaux épisodes du **NB debrief**, un talk-show politique avec CHCO-TV.
- Avec le SCFP NB, on a **co-publié un livre** qui documente la grève historique de 2021 au Nouveau-Brunswick.
- Nous **éditons les vidéos** de la série Tertulia Fredericton et de la série de conférences Environmental Praxis.
- Nous avons élargi de notre présence sur les médias sociaux via **Instagram** (227 abonné.e.s): @nbmediacoop\_coopmedianb. Merci à Nadine Lavolette pour son aide !
- Nous sommes devenus membre de l'**Association canadienne des médias syndicaux** et avons présenté un atelier sur les techniques d'entrevue lors de l'AGA de l'association.
- Nous avons tenu un stand au **congrès de la FTTNB** en mai
- Nous avons eu accès aux **conférences de presse du gouvernement** !
- On a embauché un **comptable** pour consolider nos responsabilités financières et nos rapports.
- Afin d'encourager les soumissions en français, on a un budget de 1 000 \$ pour payer les rédacteurs (100 \$) pour **les articles en français**.
- On est en partenariat avec le **Madhu Verma Migrant Justice Centre** pour la production d'un documentaire sur le logement des travailleurs migrants au N.-B.
- Nous collaborons sur une nouveau **projet financé par le CRSH** appelé "Contesting Energy Discourses through Action Research."
- Nous **soutenons les projets** de recherche "Ukraine: Race, Class and Nation" avec le Dr. R. Bejan, et le symposium "Reproductive Health Care in the Maritimes", de mai 2024, qui partagera les résultats de la recherche sur l'avortement.

